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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Folytatódik az RSZTOP program?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  Rászoruló  Személyeket  Támogató  Operatív  Program  4.1.1-16  számú  projekt  keretében  a
Szociális  és  Gyermekvédelmi  Főigazgatóság  tartós  élelmiszercsomagokat  tervezett  juttatni  a
kedvezményezett járásokban élő, szociálisan rászoruló, megváltozott munkaképességű és rendkívül
alacsony jövedelmű időskorú személyek számára.

Ebbe  a  körbe  tartoztak  a  rokkantsági,  vagy  nyugellátásban  részesülő,  továbbá  időskorúak
járadékában részesülő személyek,  amennyiben legfeljebb a  mindenkori  nyugdíjminimum 130%-
ának megfelelő havi jövedelemmel rendelkeznek, tehát a támogatott személy jövedelme, vagy a
háztartáson belül számolt egy főre eső jövedelem nem haladhatja meg a 37.050 forintot. Erről a
helyszínen a kedvezményezetteknek nyilatkozási kötelezettsége is volt.

A program kedvezményezettjei  2018.  március  26-i  keltezéssel,  előzetesen  írásban  tájékoztatást
kaptak arról, hogy a program során várhatóan 2021-ig évente négy alkalommal kapják majd ezt a
segítséget, a tájékoztató szerint: „közel 10 kg” súlyú tartósélelmiszert”.

Az első  alkalommal  ütemezetten  2018.  április  és  június  között.  A csomag értéke  a  tájékoztató
levélben nem került feltüntetésre.

Olyan  jelzések  érkeztek  felém Békés  Megye  két  településéről,  hogy nem kapták  meg  az  ígért
csomagokat negyedévenként, 2018-ban összesen két alkalommal történt meg az adományosztás, az
azóta eltelt időben nem kaptak semmit.

Mindezek alapján kérdezem miniszter urat:

Figyelemmel arra,  hogy a jogosultságuk megállapítását írásban is megkapták az érintettek,  és a



körülményeikben sem történt változás, így tisztázandó kérdés lenne, hogy leállt-e, és ha igen, miért
maradt el az élelmiszerek szétosztása? 

Miért nem történt meg 2018-ban egy és 2019-ben, amikor további négy alkalommal nem valósult
meg a programban tett vállalás? 

2020-ban az első negyedévben az említett egyik településen tudomásunk szerint szintén nem történt
meg a csomagok kiosztása, holott ez a koronavírus miatti rendkívüli helyzetben különösen indokolt
lett  volna.  A programban meghatározott  településekre  ez általánosan jellemző,  vagy valamilyen
adminisztrációs hibáról lehet szó? 

A program előzetes  tájékoztatóban „Magyarország Kormányának intézkedései”  szöveg szerepel,
holott a támogató az Európai Unió, mely csak logóként jelent meg a tájékoztató levél alján. Valódi
segítséget  kívántak  nyújtani,  nem  az  országgyűlési  választások  előtt  „szavazatösztönzésnek”
szánták az éppen ebben az időben postázott tájékoztató levelet? 

Miért nem kaptak azóta semmilyen értesítést a kedvezményezettek? 

Amennyiben kiderül, hogy a panaszok jogosak, visszamenőlegesen megkapják-e az érintettek az
elmaradt támogatást? 

Tisztelettel várom válaszát.
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